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Lekció: Ezékiel 47,1-12; Ezékiel 47,1: „Ott víz fakadt” 

Ünneplő Gyülekezet! Kedves Testvéreim! 

Húsvét ünnepéhez szervesen kapcsolódik a víz képe, mint megújulás, 

felfrissülés és a megtisztulás szimbóluma. Elég, ha csak a locsolkodás 

hagyományára gondolunk. Izrael történetében a víz kulcsfontosságú volt. Egy-

egy kút, forrás az életet jelentette azon a száraz, sokszor sivatagos környezetben. 

Ezékiel próféta könyvében azonban ennek a víznek a megjelenése egy egészen 

csodálatos próféciát tár elénk. A fogságban élő és szenvedő nép számára adja át 

Isten az Ő üzenetét, ahol nem csak a nép újjáéledését, de a lerombolt jeruzsálemi 

templom újjáépülését is leírja a próféta. Majd a mai szakaszban, amiben a húsvéti 

örömhír is megjelenik, Isten országának, az új Jeruzsálemnek a templomából egy 

forrás fakad, amely forrás kelet felé haladva egyre nagyobb méretetek ölt, egyre 

mélyül, majd meggyógyítja az élettelent, végül pedig táplálni fogja a körülötte 

lévőket. Azért mondom, hogy ez húsvéti üzenet, mert Jézus Krisztusban 

mindez már nem prófécia, hanem valóság. Az Ő feltámadásában megtörtént 

a víz feltörése és annak megállíthatatlan munkája. Az első húsvét történései lassan 

csordogáló patakként indul el – asszonyok, 2 tanítvány, az emmausiak, a 11 

tanítvány, végül pünkösdkor a 3000 és azóta sok százezer, millió ember életét 

újította meg az az élő víz, forrás, amely Jézus Krisztus feltámadásából fakadt. 

Ahol Jézus megjelent, ott életté vált a holt, burjánzóvá az elhervadt.  

Ez tehát a kezdő kérdésünk: Jézus fakasztott már vizet a Te életedben is? Vagy 

még mindig magad ásod életed kútját és kemény munkával, tested verejtékével 

éled a hitedet, keresed a boldogságot? A Jézus által fakasztott életnek vannak 

ismérvei, melyek ebben a próféciában gyönyörűen vannak megfogalmazva.  

Először is a víz folyamatosan növekszik. A próféta 1000 méterenként újra és 

újra megméri a víz mélységét, mely kelet felé halad és azt látja, hogy egyre 

mélyebb, egyre több víz van benne. A feltámadott Krisztussal találkozott élet 

is ilyen. Egyre nagyobb vízhozama van, egyre nagyobb medret ad az ember 

életének. Egyre nagyobb a sodrása, amely hatással van a környezetére. Nagy baj, 

ha a Krisztussal való kapcsolatunk romantikus múltidézés csupán: régen 

mennyivel erősebb volt a hitem, régen minden jobb volt… Az élő víznek a 

terjedése, növekedése nem korhoz és életminőséghez kötött. Az apostolok is a 

hívő életet növekedés dinamikájával írják le: Növekedjetek a kegyelemben – 

növekedjetek az Isten ismeretében, mondja Péter és Pál leveleiben. Ugyanis a 

hívő élet nem csak Isten keresi jobban, Igéjét és imaéletét egyre mélyebben 

gyakorolva, de felismeri szívének csalárdságait is, amiben Isten még inkább 

meg tudja mutatni kegyelmét. Szeptember óta végezzük a gyülekezetben is 

próbaképen a Tanúim lesztek! gyülekezeti tanítványképző alkalmakat, ahol van 

egy rész, amikor az életünk egy negatív kivetülését kell vizsgálni, amin szeretnénk 

változtatni. Ezt 8 héten keresztül ismerjük fel és keressük rá az evangélium 

válaszát. Magam már 4-5 különböző alkalommal találtam egy-egy olyat dolgot, 

viselkedést, káros magatartást, amiben Isten nem gyönyörködik, hanem szeretné, 

hogy az életemből az eltűnjön. Valószínűleg, ha még 10-szer megcsinálom ezt az 

ima és szemlélődő gyakorlatot, akkor is találni fogok még valamit, ami nem méltó 

Krisztushoz. Ezáltal az életem méltatlanabb lesz? Nem, hanem növekszik a 

kegyelemben. Egyre jobban megértem, hogy mennyi mindent jelentetett a kereszt 

és milyen fontos, hogy a feltámadás által új életet kaptam és kapok majd. Ennek 

a sordásnak, a víz mélyülésének pedig hatása van a környezetünkre.  

Ez tehát a második rész. A krisztusi új élet olyan dolgokat tesz, amit az ember 

nem is gondolna. A templomból fakadó forrás nem nyugatfelé indul el, a 

Földközi-tenger felé, hanem keletre, a Sós-tenger irányába. Ahol semmilyen élet 

nincs. Ahol a magas sókoncentrátum miatt semmilyen élet nem található. A 

Krisztustól kapott új élet átformál és mássá tesz, olyan területekre is eljuttat, 

ahová magunktól nem mennénk. Gondoljunk Péterre, akit Jézus bővízű patakká 

formált, aki a rómaiak vesztét és Isten országának a megvalósulását kereste, majd 

az utolsó történet róla a Bibliában az, amikor Kornéliusz, egy római százados 

házába megy be, hogy elmondja a megmenekülést jelentő evangéliumot. Péter 

magától, kegyes zsidó férfiként még csak egy pogány házába sem ment volna be, 

nemhogy egy római századoséba igehirdetőként. Azonban a krisztusi forrás új 

utakat ad, ami emberileg el sem képzelhető előre. Személyesen is átéltem ezt 

az elmúlt időszakban. Az egyik legjobb példa a testvéremmel való helyzetem. 30 

éve nem vagyunk jóban. Csak akkor beszéltünk, ha nagyon muszáj – hozzáteszem, 

nem egy könnyen szerethető valaki. Azonban egy nehéz családi helyzete miatt 

elkezdtem keresni őt telefonon, most hetente beszélünk, javarészt én kérdezem, ő 

engem viszont kezdetben sosem, de már nem zavart. Nem a szomorú helyzete 

miatt keresem csupán, nem a szüleim miatt, hogy örüljenek, végre van két 

egymást szerető fiúk, hanem mert megéltem, hogy Jézus az én szívemet is késszé 

tette arra, hogy gyógyítson, életet teremtsen ott, ahol eddig nem volt és olyan 

területeken éljem meg az evangélium adta többletet, ahol én magamtól nem 

tettem volna.  

Harmadrészt pedig ez a patak életet teremt ott, ahol megjelenik. Ezékiel 

látomásában a patak mellett gyümölcsfák jelennek meg, amelyek havonta 



gyümölcsöt teremnek. Folyamatosan. Ez a gyümölcs pedig eledel, táplálék és 

gyógyító erő. Milyen szépen megjelenik ez az apostolok életében, ahogyan 

gyógyítanak, bátran bizonyságot tesznek, csodákat élnek át, mert folyamatos 

a kapcsolat a feltámadott Jézus Krisztussal. Pál pedig a Galatákhoz írt 

levelében arról ír, hogy milyen gyümölcsei vannak az új életnek, mely 

Krisztusban éli mindennapjait: szeretet, ºrºm, b®kess®g, t¿relem, sz²vess®g, j·s§g, 

hŤs®g, szel²ds®g, ºnmegtart·ztat§s. (Gal5) Ez az élet már nem önmagáért való, 

ahogyan az alma és más gyümölcsfa sem azért terem, hogy az ágakról lepotyogva 

tönkre menjenek a törzse körül, hanem hogy mások megízleljék a jóságát a friss 

gyümölcsnek. Ilyen lesz a hívő élet is, amely már Krisztusból táplálkozó 

forrássá lett. Már nem az önmaga boldogságát keresi, hanem azt keresi, hogyan 

tehet másokat boldoggá. Mert nem azt keresi, hogyan lehet szerethető, mert már 

megtapasztalta Jézusban, hogy szeretve van, így el tud indulni szeretni olyanokat, 

akik ezt még nem élték át. Miért? Hogy a víz még több helyen feltörjön. Hogy 

az a világ, amelyről Pál azt mondja, sóvárogva várja Isten fiainak a megjelenését, 

végre megelégedjen. A mai nap hagyományához kapcsolódva, egy-egy sóvárgó 

életet látva, tegyük fel a kérdést: Szabad-e locsolni? Ezt ne az adott személytől 

kérdezzük meg, hanem Istentől: Uram, akarod, hogy itt is a Te éltető forrásod 

törjön fel? Akarod, hogy az én életem legyen ehhez eszközzé? Imádkozzunk! 

 

Jöjj és árassz el 

Élő vizeddel, Messiásom 

Csak te vagy Uram 

Rajtad kívül nincs senki másom 

Mint puszta föld a szívem 

Várom, hogy újra éljen a sivatag. 

Úgy szomjazom esődet, 

Most újra kérlek, jelentsd ki magad. 

 

Jöjj és áradj ránk az égből 

Forrásod törjön fel a mélyből 

Sodorj el Szent Lélek, újból 

Vigyél a tenger felé, az én Uram elé 

Bővizű folyó 

 

A hullám összecsap fölöttem 

Érzem, elborít egészen 

Örvény örvényt hív elő 

Milyen hatalmas erő 

 

 

 

 


